
    

VÄRMLANDS LÄNS SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

KALKNINGSFÖRBUND Sammanträdesdatum 

Direktionen 2017-09-12  

Sida 1 av 7 

 

 

 
Plats och tid   Acksjöns skola, Molkom 9:30-11.00 

 Uteaktivitet vid kalkad våtmark 11:30-14:00 
 

 

Beslutande Alf Svanström, Säffle 
                                   Sten-Inge Olsson, Hagfors 

           Christer Alnebratt, Karlstad 

                                   Anders Folkesson, Sunne 

                                   Anders Henriksson, Munkfors 

                                   Svante Persson, Kristinehamn 

                                   Anders Söderström, Arvika 

                                   Leif Askeröd, Kil 

 

 

Ej närvarande Filipstad 

Kommuner Forshaga 

 Storfors 

 Torsby 

  
 

Övriga deltagande Bengt Epperlein, Förvaltningschef, sekreterare 

 

Utses att justera Christer Alnebratt, Karlstad 

  

 
Justeringens plats o tid  
 

Underskrifter Sekreterare  .................................................................. Paragrafer 18 - 24 
  Bengt Epperlein 

 
 Ordförande  .................................................................. 
  Alf Svanström 

 
 Justerande ……………………………………………………………………………….. 
  Christer Alnebratt  

 

   ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 

Organ Värmlands läns kalkningsförbund  direktion 

 

Sammanträdesdatum 12 september 2017 

 
Datum för anslags  Datum för    
uppsättande  anslags nedtagande  
 
Förvaringsplats 

för protokollet Kalkningsförbundets kansli, även på www.kalkningsforbundet.se/avtal 
 
Underskrift  ....................................................................................  
 Bengt Epperlein  
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§ 18 

  

Mötets öppnade 

 

Tj.gör. Ordf. Alf Svanström förklarade mötet för öppnat 

 

 

 

 

 

§ 19 

 

Val av justerare 

 

Mötet valde Christer Alnebratt att justera sammanträdesprotokollet 
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§ 20 

 

Ekonomi 

 

Förvaltningschefen föredrog budgetredovisningen jan-aug 2017. 

Redovisningen är periodiserad avseende budgeten men upplupna 

kostnader är inte periodiserade. 

Därför redovisades några punkter särskilt.  

Aktivitet 001 Spridning av kalk: 

Spridning med helikopter, konto 43100, är slutförd.  

Det innebär att redovisade resultatet är negativt för perioden jan-aug 

2017 efter som hela budgeten för HKP-kalkningen är använd.  

 

För konto 43310, Doserare, Kalk, har det över lag torra året hittills 

inneburit att vi enbart köpt kalk för 74 565 kr. Förvaltningschefens 

prognos är att budgeten på 1 585 240 kr inte kommer att förbrukas. I 

statsbidragsbeslutet finns inskrivet att om bidragsmedel kvarstår skall 

dessa användas inom ramen för kalkningsuppdraget. Hur mycket som 

kommer att inköpas av kalk är svårt att sia om. Det är något som kommer 

att följas noga de kvarstående månaderna.  

 

Aktivitet 002 Doseraromkostnader 

Här ligger vi bra med. Det som sticker ut är att 43330, reparationskontot 

endast hittills är belastat med 18 714 kr från budgeten 203 741 kr.  

 

Aktivitet 003 Adm och kontroll 

Här redovisas orsaken till att budget inte hålls på några konton 

Konto 63100 Företagsförsäkring: En post är ej medtagen i budgeten 

och det är avgift till PACTA AB. Är en avgift som inbetalas för att få 

tillgång till service i arbetsgivarfrågor. Kanske inte skall redovisas under 

försäkring utan framöver Konto 63900 Övrigt 

 

 

 

 

 

Beslut: 

Direktionen beslutade godkänna föredragning och att den därmed skall 

ligga som underlag för delårsbokslutet som redovisas vid 

novembermötet. 
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§ 21 

 

Verksamhetsberättelse/Spridningsläget 

 

Förvaltningschefen sammanfattade verksamhetsberättelsen 

 Helikopter 

 Spridningen för säsongen avslutades lördagen den 2/9 

 

 Båt 
Båtspridningen har ett uppehåll just nu då de sprider i Norrland för 

tillfället. De återkommer i mitten av september. De kommuner som 

spridits färdigt är Torsby samt Hagfors kommun. Totalt har de 

spridit 4 148 ton 

 

Doserare 

Den fortsatta torra väderleken fram till månadsskiftet augusti/september 

har gjort att doserarna ännu inte körts i någon större omfattning. 

 

Beslut 

Direktionen beslutade att föredragen text skall användas som textdel vid 

redovisningen av delårsbokslutet. 
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§ 22 

 

Utfall för FC lönerevision 

 

Information gavs om den lönerevision som gjordes i maj. Samt hur 

upplägget för framtiden ser ut. Lönerevisionens nivå regleras av snittet på 

index för löneutvecklingen på kommunnivå i Sverige. 

 

Beslut 

Direktionen godkände föredragningen 

 

 

 

§ 23 

 

 

Övriga ärenden 
 

Förvaltningschefen redogjorde för diskussionerna med kommunerna Eda 

och Årjäng. Diskussionerna handlar om att Kalkningsförbundet erbjuder, 

via Länsstyrelsen, att ett övervakningssystem som redan betalats via 

upphandlingen 2014, kan användas i någon av de 2 doserare som 

Eda/Årjäng har inom sina kommuner. Samt att de också kan ta över en 

som vi idag har insatt i en doserare som inte används längre. 

Vidare så förs diskussioner om de framöver skall gå med i 

Kalkningsförbundet som medlemmar. Det är dock till slut en politisk 

fråga som måste avgöras av resp. Eda och Årjängs politiker. 

Dock är vi ense om att vi skall ha ett nära samarbete. Länsstyrelsen ser 

väldigt positivt på detta. 

 

Beslut 

 

Direktionen uppdrog åt förvaltningschefen att fortsätta dessa diskussioner 

och rapportera fortlöpande hur diskussionerna går. 
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§ 24 

 

Mötets avslutande 

 

Tj.gör. Ordförande Alf Svanström tackade för föredragningar samt 

diskussionerna och förklarade mötet för avslutat. 
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 Utanför protokollet 

 

 Årets uteaktivitet, Besök vid kalkad våtmark 

 

Som uteaktivitet föll valet på att besöka våtmarker som kalkats under 

lång tid.  

Företrädare för Länsstyrelsen berättade lite om deras roll i planeringen 

samt det samarbete som Kalkningsförbundet och Länsstyrelsen har.  

Syftet var att belysa vad som händer med en våtmark när den används 

som en doserare. 

 

Våtmarkerna får en förändrad biotop men det är kalkylerat som en 

mindre påverkan än den positiva effekten på t.ex. ett rinnande vattendrag 

som möjliggör återetablering av den fauna av både fiskar och andra 

vattenlevande organismer som blir effekten av kalkningen. 

 

Att få se hur det ser ut ger också en möjlighet att ställa frågor samt att 

öka förståelsen att den visuella känslan inte enbart baseras på att det ser 

dåligt ut. Utan att det också kan relateras till syfte och effekt. 

 

 

 


